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RAADSINFORMATIEBRIEF met beantwoording artikel 42 vragen 

20R.00171 
 
 

Van: : college van burgemeester en wethouders 

Datum : 10 maart 2020 

Portefeuillehouder(s) : Wethouder De Weger 
Portefeuille(s) : Afval & Reiniging 

Contactpersoon : P. Trommelen 

Tel.nr. : 8430 

E-mailadres : trommelen.p@woerden.nl 
 
 

Onderwerp: Beantwoording vragen ex artikel 42 van het Reglement van Orde van de  
gemeenteraad gesteld door dhr. J. Boere van de Fractie van CDA over ‘Stand van zaken 
van huis aan huis ophalen oud papier’. 

Beantwoording van de vragen: 

In onze gemeente werken wij op een aantal locaties met verenigingen samen om oud papier op te halen. 
Wij faciliteren deze verenigingen door het beschikbaar stellen van materieel en samen met de lokale 
vrijwilligers wordt het papier opgehaald. Ze ontvangen hiervoor een vaste vergoeding per ton ingezameld 
papier en dit wordt afgevoerd door de gemeente via de AVU. Berichtgeving in de media laat weten dat de 
oud papier markt aan het veranderen is. China, een grote papier afnemer wil het importeren van oud 
papier(en plastic) afbouwen met als reden dat de kwaliteit van de geleverde materialen onvoldoende is. Zo 
zijn er nog wel andere landen waar export mogelijk is maar ook deze beginnen minder interesse te tonen. 
Het gevolg hiervan is dat opbrengst prijzen voor oud papier en plastic kelderen. Ook kregen we via 
berichtgeving te horen dat de Gemeente Woerden het inzamelen van oud papier/karton afkomstig van 
bedrijven al aan banden heeft gelegd. Dit zou per 2021 gaan gelden maar is nu al ingesteld.  
 
Vooraf 
In casu is er sprake van twee organisaties die vrijwilligers leveren voor het ophalen van oud papier in de 
kernen Kamerik en Zegveld.  
U stelt dat wij het inzamelen van oud papier en karton bij bedrijven aan banden hebben gelegd. Echter, in 
de door uw Raad vastgestelde Afvalstoffenverordening (2017) is opgenomen dat wij enkel nadere regels 
kunnen stellen voor het inzamelen van huishoudelijke afvalstoffen. 
In het Uitvoeringsbesluit Afvalstoffen (2017) zijn de door u bedoelde ‘verenigingen’ dan ook alleen 
aangewezen om oud papier en karton in te zamelen dat afkomstig is van huishoudens. Zij zijn niet door ons 
aangewezen om bedrijfsafval in de vorm van oud papier en karton in te zamelen.  
Volgens de Wet milieubeheer (art. 10.21, lid 1) is het inzamelen van huishoudelijk afval een gemeentelijke 
taak. De kosten hiervoor worden gedekt uit de Afvalstoffenheffing. Als gemeente mogen wij niet zomaar 
bedrijfsafval inzamelen. Doen we dit wel dan verrichten we een niet-wettelijke taak en nemen we deel aan 
het economisch verkeer. We moeten ons in dat geval houden aan de wettelijke gedragsregels voor 
economische activiteiten van overheden. Als gemeente kiezen we daar niet voor. 
 

1.  Is de gemeente Woerden bekend met de berichtgeving over de afnemende vraag voor papier en  
plastic? En zo ja, waar merken we dit aan?  
 
Dit is ons bekend.  
Wij merken dit door lagere inkomsten voor oud papier en hogere verwerkingskosten voor PMD.   
In het Raadsvoorstel 19R.00710 inzake begrotingswijziging Afvalverwijdering Utrecht (AVU) 2-2019 en 1-
2020 hebben wij dit al aangegeven. 
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2. Wat zijn de kosten die de gemeente bespaart doordat vrijwilligers het oud papier ophalen?  
 
Geen. In tegenstelling tot wat vaak gedacht wordt, zijn de kosten (transport + inzamelvergoeding) voor het 
ophalen van oud papier met vrijwilligers hoger dan wanneer wij dit in eigen beheer uitvoeren. Dit heeft te 
maken met een ‘zaterdagtoeslag’ voor onze chauffeurs, inzamelfrequentie en effectieve inzet van de 
voertuigen. Als wij deze werkzaamheden in eigen beheer tijdens werkdagen uit zouden voeren, liggen deze 
kosten ca. € 8.500/jaar lager. 
 
 
3. Welke vergoeding staat hier tegenover voor het opgehaalde papier? Is dit een vaste vergoeding?  
 
Wij geven een vaste vergoeding van € 50,-/ton ingezameld oud papier en karton.   
 
 

4. Kan de gemeente de vaste vergoeding per ton opgehaald papier blijven garanderen aan de verenigingen 
die mee helpen aan het ophalen van oud papier?  
 
Wij zijn vooralsnog niet voornemens deze vergoeding aan te passen. 
 
 
5. Kan de veranderende oud papier- en plasticmarkt effect hebben van ons afvalscheidingssysteem? Zo ja, 
welke?  
 
Wij gaan daar niet vanuit. De huidige kosten voor het verwerken van deze beide afvalstromen zijn lager dan 
wanneer ze als restafval verbrand worden. 
Ook verwachten wij geen negatieve invloed op het scheiden door onze inwoners. Zij krijgen geld terug als 
zij hun afval goed scheiden en daardoor minder vaak restafval aanbieden. Zolang wij deze afvalstromen 
separaat in blijven inzamelen, verwachten wij daarom geen negatief effect. 
Wel dalen momenteel de opbrengsten voor oud papier bij de AVU. Dit zullen wij op moeten vangen binnen 
de Afvalstoffenheffing. 
 

 

6. Is de mogelijkheid aanwezig dat door het aan banden leggen van papier inzamelen van bedrijven door 
de gemeente er weer meer papier bij het restafval aangeboden gaat worden?  En zo ja hoe gaat de 
gemeente dit voorkomen? 

 
Wij gaan er niet vanuit dat dit invloed heeft op de hoeveelheid papier die wij in het restafval bij onze 
huishoudens aantreffen.    
De gemeente heeft een zorgplicht voor het inzamelen van huishoudelijk afval. Het oud papier dat bij 
bedrijven vrijkomt is bedrijfsafval. Het gescheiden afvoeren van bedrijfsafval is de verantwoordelijkheid van 
de betreffende bedrijven zelf.   
 
 
Bijlagen: 
 
De ingekomen brief met corsanummer: 20.003184 
  
 

    
 


